
23/11/2016	
Referat	af	bestyrelsesmøde	i	DASAMS	den	26.	oktober	2016	
	
Tilstede:	Bolette	Søborg,	Anne	Mette	Dons,	Marie	Brasholt,	Andreas	Bjerrum,	Ulrik	Steen,	
Marianne	Jespersen	
Afbud:	Margit	Nørgård,	Agnethe	Vale	Nielsen	
	
Punkter	med	tilstedeværelse	af	Uddannelsesudvalget:	
Bestyrelsen	havde	inviteret	Uddannelsesudvalget	til	at	deltage	i	første	del	af	
bestyrelsesmødet.	
Deltagere	fra	uddannelsesudvalget:	Louise	Lauridsen,	Mathilde	Pihl	Basse,	Lise	Thamsborg,	
Louise	Rabøl,	Anita	Ulvsgaard	Sørensen,	Emma	Helledie	
	
1. Valg	af	referent	og	ordstyrer:	AB	referent,	MB	ordstyrer	
	
2. Velkomst	og	kort	præsentationsrunde	

	
3. Kort	status	fra	uddannelsesudvalget	vedr.	arbejdet	i	udvalget	
Det	har	været	svært	for	udvalgsformanden	at	samle	uddannelsesudvalget	til	møder,	og	
formanden	gav	udtryk	for	frustration	over	manglende	engagement	fra	udvalgets	
medlemmer.	Det	har	bl.a.	været	vanskeligt	at	fordele	arbejdsopgaver	via	mail.	Bestyrelsen	
tager	til	efterretning,	at	der	er	plads	til	forbedring	af	samarbejdet	i	udvalget,	og	at	aftaler	for	
udvalgets	samarbejde	fortsat	drøftes	internt	i	udvalget.	
Udvalget	udfører	en	prognoseundersøgelse	og	forventer	fremtidig	fokus	på	planlægning	af	
H-uddannelsen,	revision	af	dokumenter	på	hjemmesiden	i	relation	til	målbeskrivelsen,	f.eks.	
kompetencekort	og	skabeloner	til	vejledersamtaler	m.m.	

	
4. Drøftelse	og	vedtagelse	af	kommissorium	og	forretningsorden		
Uddannelsesudvalget	indsendte	for	et	år	siden	forslag	til	vedtægtsændringer	for	DASAMS.	
Bestyrelsen	drøftede	vedtægtsændringerne,	og	fandt	dem	for	omfattende	til	at	tage	med	til	
generalforsamlingen	uden	en	mere	åben	og	generel	drøftelse	i	selskabet.	
Formanden	for	Uddannelsesudvalget	har	skrevet	et	udkast	til	kommissorium	for	udvalget	og	
rundsendt	det	til	udvalgets	medlemmer	for	kommentarer.	Formanden	har	ikke	modtaget	
nogen	skriftlige	kommentarer	i	tide	forud	for	dagens	møde.	
AS	fremlagde	nogle	kommentarer	på	bestyrelsesmødet,	som	blev	drøftet:	
Det	er	ikke	tydeligt	nok	hvilke	opgaver	der	ligger	i	udvalget	ift.	DASAMS’	bestyrelse,	f.eks.	
hvem	der	har	beslutningskompetencen	for	f.eks.	indstilling	af	inspektorer,	
ansættelsesudvalg,	hovedkursusleder	og	kursusleder	for	forskningstræning.	Bestyrelsen	
kunne	dertil	oplyse,	at	udvalget	reelt	har	opgaven,	men	bestyrelsen	formelt	har	sidste	ord,	
jf.	tidligere	bestyrelsesbeslutning.		
Det	udløste	en	principiel	drøftelse	af	hvor	detaljerigt	kommissoriet	skal	være,	hvor	der	var	
enighed	om,	at	kommissoriet	tydeligt	skal	opridse	udvalgets	opgaver.	
AS	havde	kommentarer	til	udvalgets	sammensætning	og	bakkede	op	om	repræsentation	fra	
alle	uddannelsesregioner.	Desuden	ønske	om	deltagelse	af	ansvarlig	for	
forskningstræningskurset	og	forslag	om	at	inkludere	PKL’er	fra	alle	regioner.	Der	var	en	
bekymring	om,	at	udvalget	bliver	for	stort	og	det	blev	foreslået	at	begrænse	antallet	og	



lægge	op	til,	at	medlemmer	af	udvalget	er	på	valg.	Det	var	enighed	om,	at	der	altid	skal	
være	en	uddannelsessøgende	læge	i	udvalget.	
	
Der	var	en	kort	drøftelse	af	om,	hvorvidt	forretningsordenen	skal	indeholde	struktur	for	
dagsorden.	Det	er	der	generelt	støtte	til.	Der	var	bekymring	for,	at	kravet	om	at	halvdelen	af	
udvalget	skal	være	til	stede	for	at	være	beslutningsdygtig	kunne	spænde	ben	for	udvalgets	
arbejde,	bl.a.	set	i	lyset	af	det	store	antal	medlemmer	af	udvalget.	Bestyrelsen	foreslår	at	
give	formanden	bemyndigelse	til	at	bestemme	om	udvalget	er	beslutningsdygtigt	i	det	
konkrete	tilfælde.		
	
5. Principiel	diskussion	af	hvad	der	kræves	for	at	være	samfundsmedicinsk	

uddannelsessted	(oplæg	v.	AS)	
Principiel	drøftelse	af	om	f.eks.	genoptræningscentre	kan	fungere	som	ansættelsessted	for	
uddannelseslæger.	Bestyrelsens	holdning	er,	at	det	i	højere	grad	afhænger	af	hvilke	opgaver	
lægen	får	at	løse	end	af	ansættelsesstedet.	Hvis	ansættelsesstedet	kan	redegøre	for	
hvordan	man	kan	opnå	de	specifikke	kompetencer,	bør	stedet	kunne	godkendes.	Det	må	
afhænge	af	en	vurdering	pba.	en	beskrivelse	af	den	konkrete	stillings	indhold.		
Bestyrelsen	lægger	vægt	på,	at	ansættelsesstedet	skal	garantere,	at	uddannelseslægen	er	
ansat	til	at	løse	administrativmedicinske/socialmedicinske	opgaver	svarende	til	fuld	tid	i	
ansættelsesperioden.		
	
6. SEB	Hæderspris/uddannelsespris	–	evt.	Indstilling	af	kandidater	
Uddannelsesudvalget	foreslog	at	indstille	Dorthe	Rubak	for	at	have	trukket	et	stort	læs	ift	at	
forbedre	undervisning	i	samfundsmedicin	på	lægeuddannelsen.	Der	er	deadline	15.	januar	
2017.	EH	og	AS	sender	indstilling	og	CV	til	MB.	
	
7. Inspektorer	i	specialet	-	opfølgning	på	drøftelse	vedr.	udpegning	af	evt.	nye	

inspektorer	
Pba.	oplæg	fra	Uddannelsesudvalget	indstiller	bestyrelsen	egnede	personer	til	at	blive	
inspektorer.	SST	udpeger	pba	indstilling.	Man	kan	ifølge	Sundhedsstyrelsen	godt	være	
udpeget	som	inspektor	for	et	andet	speciale	end	sit	eget.	Specialet	har	inspektorer	nok	p.t.	
	
8. Specialespecifikke	kurser	-	drøftelse	af	kapacitetsproblemer	
Uddannelsesudvalgets	formand,	hovedkursusleder	og	bestyrelsesformand	skrev	efter	sidste	
møde	til	Sundhedsstyrelsen	med	bekymring	over	manglende	kapacitet	på	kurserne.	
Sundhedsstyrelsen	svarede	at	de	tager	oprettelse	af	flere	kurser	med	i	budgetovervejelser	
for	2017.	Ved	næste	H-kursus	forsøges	at	have	flere	med	end	sædvanligt.		
	
9. Dimensioneringsplan	–	høringssvar	
SST	har	sendt	påmindelse	om	høringssvar	til	dimensioneringsplan.	AMD	har	endnu	intet	nyt,	
men	vil	sende	udkast	til	bestyrelsen	snarest	og	med	meget	kort	høringsfrist.	
	
10. Repræsentation	i	UEMS	
DASAMS	har	2	pladser.	AMD	og	AVN	er	udpeget	af	DASAMS,	men	UEMS	vil	kun	have	
speciallægerepræsentanter,	og	AVN	kan	derfor	ikke	repræsentere	foreningen.	Dagsorden	
for	det	kommende	møde	i	Wien	virker	uinteressant,	og	bestyrelsen	finder	ikke	umiddelbart	
grund	til	at	deltage	i	mødet.	



Bestyrelsen	vil	tænke	over	indstilling	af	endnu	en	speciallæge	til	den	ledige	plads	i	UEMS.	
	
Øvrige	punkter	(uden	deltagelse	af	Uddannelsesudvalget):	
11. Opfølgning	på	eventuelle	løse	ender	fra	sidste	møde	
Ingen	løse	ender	at	følge	op	på.	
	
12. Nyt	fra	formand	v.	MB	
Bestyrelsen	har	svaret,	at	vi	ikke	kan	støtte	FSV-foreningen	økonomisk	i	forbindelse	med	
deres	årsmøde.	
Yngre	samfundsmedicinere	i	vest	har	søgt	om	støtte,	men	har	endnu	ikke	sendt	budget.	
Selskabet	har	modtaget	henvendelse	vedrørende	afsnit	i	ny	lærebog	om	fysioterapi,	hvor	
der	søges	forfatter	til	kapitel	vedr.	social	medicin.	Dorthe	Rubak	vil	bidrage.	
	
13. Nyt	fra	kasserer	v.	BS	
Intet	nyt.	
	
14.	Nyt	fra	LVS	
DSFF	har	udpeget	Charlotta	Pisinger	som	repræsentant	i	LVS,	og	MB	har	overdraget	sin	
plads	til	hende.	DASAMS	har	fortsat	tre	repræsentanter.	Der	er	netop	indkaldt	til	
repræsentantskabsmøde	i	november.			
LVS	har	bedt	om	indstilling	til	”Strategisk	følgegruppe	for	det	risikobaserede	tilsyn	og	
læringsaktiviteter”.	Bestyrelsen	indstiller	MJ.	
	
	
14. Nyt	fra	DSFF	v.	Mette	
På	DSFFs	generalforsamling	for	selskabet	valgt	Maja	Bertram	som	ny	formand.	Kommende	
formand	er	Ulla	Toft.	
	
16.	Underudvalg	og	arbejdsgrupper	

• Hindsgavl	-	forslag	til	kommissorium	fremsendes	i	særskilt	mail	
Kommissoriet	blev	vedtaget.	

• Forskningsudvalg	-	antallet	af	yngre	i	udvalget,	procedure	for	indkaldelse	af	
kandidater	

Bestyrelsen	er	fortsat	af	den	holdning,	at	udvalget	skal	indeholde	flere	yngre	læger.	Dette	er	
kommunikeret	til	Ole	Steen	Mortensen.	Der	vil	blive	indkaldt	repræsentanter	til	udvalget	
snarest.		

• Arbejdsgruppe	vedr.	specialebeskrivelse	-	procedure	for	indkaldelse	af	kandidater	
Emma	Helledie	er	primus	motor.	MJ	og	AVN	deltager	fra	bestyrelsen.	Der	vil	blive	indkaldt	
øvrige	interesserede	snarest.		

• Yngre	Læge	udvalg	
Intet	nyt.	

• Udvalg	vedr.	reform	af	førtidspension	og	flexjob	-	drøftelse	og	vedtagelse	af	
revideret	kommissorium	

Bestyrelsen	har	en	bekymring	om	at	inkludere	punkt	vedr.	pilot-projekter	i	kommissoriet,	
idet	sådanne	initiativer	bør	ligge	i	de	socialmedicinske	enheder.	Enighed	om	at	slette	
punktet.	Bestyrelsen	foreslår	at	antallet	af	medlemmer	af	udvalget	begrænses	til	f.eks.	8	



personer.	Minimum	halvdelen	bør	være	speciallæger	i	samfundsmedicin.	Udvalget	bør	være	
åbent	for	andre	interesserede	speciallæger	end	samfundsmedicinere.		
Bestyrelsen	godkender	kommissoriet	med	ovenstående	kommentarer.		
US	samler	kommentarer	og	skriver	kommissoriet	færdig.	Lægger	det	på	hjemmesiden.	
Herefter	indkaldes	snarest	interesserede	medlemmer	til	udvalget.			
	
US	vil	forsøge	at	finde	en	til	at	påtage	sig	formandsskabet,	som	bestyrelsen	derefter	formelt	
skal	udpege.	
Bestyrelsen	foreslår	at	strømline	alle	kommissorier	under	bestyrelsen.	I	det	konkrete	
tilfælde	foreslår	bestyrelsen	af	slette	baggrundsafsnittet.		
	
17.	Eventuelt	
Intet.	


